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1 Inleiding 

1.1 Onderwerp 

Voorliggend document hoort bij de vaststelling van het voorontwerp Goudsbloemlaan fase 2. In dit 
herinrichtingsproject wordt het winkelplein verbeterd op het vlak van verkeersveiligheid en 
verblijfskwaliteit. In deze nota van beantwoording zijn de binnengekomen zienswijzen gebundeld en 
beantwoord. 

1.2 Besluit, publicatie, inspraakperiode en inloopbijeenkomst 

Het college van burgemeester en wethouders heeft op 19 maart 2019 besloten het voorontwerp 
Goudsbloemlaan fase 2 vrij te geven voor inspraak. Dit collegebesluit staat opgenomen in het digitale 
Raadsinformatiesysteem (RIS; nummer 302030) van de gemeente Den Haag. Het besluit is op 27 
maart 2019 gepubliceerd in het Gemeenteblad (nummer 71622) en de Staatscourant (nummer 17274). 
 
De inspraaktermijn liep van 28 maart tot en met 9 mei 2019. 
 
Op maandag 15 april 2019 is in de aula van het Segbroek College een inloopbijeenkomst georganiseerd 
van 19.00 tot 21.00 uur. Hiervoor zijn in de buurt deur-tot-deuruitnodigingen verstuurd. Mensen 
konden die avond er terecht met hun vragen bij leden van het projectteam (verkeer, landschap, 
stedenbouw, wegbeheer, projectleiding enz.) en de klankbordgroep. De bijeenkomst werd 
gecombineerd met die van het Segbroek College zelf, dat inzicht gaf in de renovatieplannen voor de 
vestiging Goudsbloemlaan. Er waren naar schatting 50 à 60 bezoekers. 

1.3 Leeswijzer 

In hoofdstuk 2 zijn de binnengekomen zienswijzen en reactieformulieren opgenomen en samengevat. 
In hoofdstuk 3 zijn deze inspraakreacties van een antwoord voorzien. Er wordt geconcludeerd met de 
aanpassingen in het voorontwerp, zowel tekstueel als grafisch. 

https://denhaag.raadsinformatie.nl/modules/13/Overige%20bestuurlijke%20stukken/501299
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/gmb-2019-71622.html
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2019-17274
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2 Inspraakreacties 

2.1 Zienswijzen 

2.1.1 Zienswijze 1 

Wij hebben kennis genomen van het voorontwerp optimalisatie Goudsbloemlaan fase 2. In het 
algemeen juichen wij een verbetering van het aanzien van de Goudsbloemlaan toe. 
 
Hierbij willen wij graag de volgende zienswijze indienen. 
 
1. Parkeerbalans 
Bij de vorige renovatie zijn een relatief groot aantal parkeerplaatsen vervallen t.b.v. laden en lossen en 
invalidenparkeren. Er is opnieuw een groot verlies van 22 openbare parkeerplaatsen voorzien in het 
huidige voorontwerp. Deze te vervallen parkeerplaatsen staan ten dienste van alle winkeliers op de 
Goudsbloemlaan. Dat zal deels worden gecompenseerd met een parkeervoorziening die door Jumbo 
op eigen terrein wordt gerealiseerd. Dit zijn echter geen openbare parkeerplaatsen. Naar verluidt zal 
Jumbo die parkeerplaatsen middels een slagboom toegankelijk maken voor alleen eigen klanten. Per 
saldo dus een verslechtering van de parkeerbalans voor de overige winkeliers. Dat lijkt ons strijdig met 
het behoud van de Goudsbloemlaan als hoofdwinkelgebied, waarbij een goede parkeervoorziening 
essentieel is. 
 
2. Laden en lossen 
Er is een laad- en loszone voorzien ter hoogte van de IJssalon Donna. Dat gaat ten koste van de thans 
aanwezige parkeerplaatsen. Momenteel wordt de ruimte naast de betonnen bank op het middenterrein 
ook gebruikt voor laden en lossen. Wij stellen voor dat die plaats, eventueel met een kleine aanpassing  
van het plan, de centrale laad- en loszone voor de Jumbo en andere leveranciers gaat worden. 
 
3. Invalidenparkeren 
Er zijn thans 6 parkeerplaatsen voor minder- en invaliden. De praktijk is dat deze door de doelgroep 
beperkt worden gebruikt. Wij stellen voor 2 van deze parkeerplaatsen toe te voegen aan het aantal voor 
vrij gebruik. 
 
4. Planning 
De start van de werkzaamheden is voorzien voor november 2019. Kijkend naar de uit te voeren 
werkzaamheden vinden wij de planning erg ongelukkig zo vlak voor de voor winkeliers belangrijke 
decembermaand. Wij stellen dringend voor de aanvang van de werkzaamheden uit te stellen naar 
januari 2020. 

2.1.2 Zienswijze 2 

Hierbij geven wij een reactie op het getoonde ontwerp van de herinrichting van de Goudsbloemlaan 
2019/2020. 
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Allereerst de complimenten aan de landschapsarchitecte Evelien Rietstra. Zij heeft een ontwerp 
gemaakt waarbij het Groen een belangrijke rol gaat spelen en de Laan hierdoor een rustiger en door 
het tekenen van een doorgaande lijn ook overzichtelijker gaat worden. 
Zeker in combinatie van de vernieuwde Kijkduin/ Houtrust route waarbij het Groen ook een 
belangrijke rol speelt, loopt dat prima samen. 
  
Voor het economisch klimaat zien wij toch graag enige veranderingen. 
Er gaan best veel parkeerplekken verloren ( 22 ) en afdeling Verkeerszaken heeft de Irisstraat als 
eenrichtingsverkeer bedacht, maar net de verkeerde kant op. 
  
Onze zienswijze bevat daarom ook belangrijke inhoudelijke punten welke U bij de vaststelling van de 
herinrichting in overweging zou kunnen nemen. 
  
1.    Eenrichtingsverkeer 
De toegankelijkheid  van ons buurtwinkelcentrum wordt afgesneden vanuit de Goudenregenstraat 
voor de Vogelwijk en overig verkeer komend vanuit de Segbroeklaan en zou ons economisch klimaat 
ernstig aantasten. 
 
De kortste en favoriete route, direct rechtsaf in de Goudenregenstraat, de Sneeuwklokjesstraat in, 
eindigt direct midden in ons winkelgebied. 
 
Als deze route andersom is, zoals de tekening toont, zou het verkeer, 1) om moeten rijden waardoor 
meer verkeer op het Goudenregenplein komt en 2) het al onoverzichtelijk is of het verkeer de 
Goudsbloemlaan op wil of voor Azaliastraat kiest. 
Buitengewoon onveilig dus. 
 
Ook het onoverzichtelijke punt om de Goudenregenstraat op te rijden vanuit de Sneeuwklokjesstraat is 
zéér gevaarlijk te noemen buiten de filevorming in de Sneeuwklokjesstraat tijdens de drukkere uren. 
Nee, niet voor niets is er een prachtige uitrit gemaakt vanuit de Goudsbloemlaan direct de 
Segbroeklaan op waardoor men zich direct op de Randweg bevindt. 
 
Het evt. aanvoerverkeer voor de lokale onderneming ijzerwarenbedrijf Zwager kunnen na het lossen, 
direct om het pleintje in de Sneeuwklokjesstraat rijden omdat hier rekening mee is gehouden door 
speciaal hiervoor een elektrische oplaadpaal te verplaatsen welke iedere draai mogelijk maakt. 
 
2.    Groen/Gele parkeerzone 
Een verbeterd plein kost parkeerplekken. Dat is logisch als men er geen blikken verzameling van wil 
maken. Belangrijk is dan het zoeken én vinden van alternatieven. 
 
Voor ons betekent dit een Groen/Gele zone aan de Kruidvat tot Erwin Kappers-kant van het 
parkeerterrein waarvan alleen de bewoners een ontheffing voor kunnen aanvragen. 
 
Algemeen bekend is wat de tijdsduur betreft dit met 2 uur zal volstaan. Eerdere try-outs in Den Haag 
van 1 uur zijn geen succes gebleken en om deze lange weg niet in te slaan kunnen we het maar direct in 
één keer goed doen. 
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Tweeëntwintig in te leveren parkeerplekken is teveel en gaat de omzetontwikkeling ernstig aantasten. 
De Groen/Gele zone zal er zorg voor dragen dat ons winkelcentrum aantrekkelijker wordt en zal zeker 
positief werken in de omzetontwikkeling. 
 
Voor iedere automobilist brengt het overzichtelijkheid én rust op het parkeerterrein.  
 
Dit is al eerder besproken tijdens een buurtinloopavond voor de buurtbewoners met Wethouder Van 
Asten en ook hij zal er zeker blij van worden. 
  
3.    Laden en lossen 
Enige weken geleden tijdens een afspraak met Evelien Rietstra en Clenn Custermans op het Stadhuis, 
hadden wij gevraagd een laad- en losruimte in tekenen voor de Kruidvat, rechts van het 
Segbroekmuurtje, omdat de gecreëerde ruimte op de Goudsbloemlaan aan de overkant (bakker Segaar 
kant) te ver zou liggen. Helaas hebben wij hier niets meer van vernomen. 
 
Inmiddels hebben wij iets anders bedacht nml. rechts van dit “Segbroekmuurtje” wat op de tekening 
als een groenperkje is ingetekend, een Laad-en los ruimte te maken voor het Kruidvat én voor de 
Jumbo en overig laad- en losverkeer. 
 
Hierdoor heeft het Kruidvat geen probleem, maar ook voor de Jumbo is het pal voor de ingang van de 
Anemoonstraat én worden de 4 á 5 centrale parkeerplekken weer teruggegeven aan de bezoekers van 
het winkelgebied. (zie foto’s) 
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4.   Overig 
- Een goede verlichtingspaal op de in- en uitrit van de Goudsbloemlaan en Segbroeklaan. 
- Betere belijning op de hoek van de Irisstraat en Goudsbloemlaan. 
- Vermeldingsbord van ons winkelgebied Goudsbloemlaan op de Segbroeklaan even voor de inrit 

naar de Goudsbloemlaan, wellicht aan het bord van de voorrangskruising, zeker gezien de 
vernieuwde situatie (zie foto). 

 

 
 
- Mogelijkheid voor aanpassing voor aan- en afvoerleidingen bij het plaatsen van drie kiosken op 

het middengedeelte. Dit in samenspraak met economische zaken. 
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- Een extra paal voor de Kerstverlichting  te bevestigen op de hoek van de Begoniastraat/ 
Goudsbloemlaan. Er is al een hangende Kerstverlichting op de hoek van de Goudsbloemlaan/ 
Irisstraat. Als de mogelijkheid er zal zijn bij de Begoniastraat zou dit een als een feestelijke en 
gastvrije entree voor beide zijden van het winkelgebied betekenen. 

 
Dit zijn wel de belangrijkste punten die wij graag aangepast zien worden.  
Graag gaan wij het gesprek aan met afdeling wegbeheer omtrent het éénrichtingsverkeer in de 
Irisstraat, al is het maar om het voor één jaar uit te proberen. 

2.1.3 Zienswijze 3 

In kort wil ik reageren op het bovengenoemde voorontwerp en onderstaand treft u mijn zienswijze op 
het plan. 
 
Uit de plankaart (bijlage RIS302030) blijkt dat is gekozen voor een verandering van de huidige 
rijrichting van de Begoniastraat en van de Irisstraat. In de huidige situatie zijn beide 
eenrichtingsstraten met de (auto)rijrichting naar de Goudsbloemlaan toe. In het ontwerp is gekozen 
voor een omdraaiing van deze rijrichting, dus in zowel de Begoniastraat als de Irisstraat gericht vanaf 
de Goudsbloemlaan de wijk in. 
 
Dit lijkt mij een niet wenselijke oplossing voor problematiek ontstaan op de Goudsbloemlaan, die men 
met het optimalisatieplan beoogd op te lossen. 
 
Opmerkingen t.a.v. van huidig voorontwerp: 
1. De voorgestelde rijrichting leidt tot het openstellen van de wijk voor autoverkeer. Autobezoekers 

van het winkelgebied kunnen ‘snel een zijstraatje inschieten’ en de daarvoor aangewezen route 
(gebiedsontsluitingsweg Goudsbloemlaan) vermijden bij het verlaten van de wijk. 

 
2. De wijk wordt blootgesteld aan sluipverkeer. Het plan creëert een aantal aantrekkelijke 

sluiproutes. Door de gemakkelijke toegang voor auto’s vanaf de Segbroeklaan naar de 
Goudsbloemlaan ontstaan er met de nieuwe voorgestelde rijrichtingen in de Begoniastraat en 
Irisstraat sluiproutes tussen hoofdverkeerswegen dwars door de wijk. 

 
3. Gezien de te verwachte verkeer aanzuigende werking op de Goudsbloemlaan als gevolg van 

realisatie van het parkeerterrein aan de Anemoonstraat zullen in en voor de poort 
verkeersopstoppingen onvermijdelijk zijn. Helaas heeft er nooit een deugdelijk verkeersonderzoek 
plaatsgevonden. Bij het naderen van dit gebied per auto zal men bij drukte en opstoppingen 
geneigd zijn snel af te slaan in de Irisstraat of Begoniastraat op zoek naar een parkeerplaatsje. 

 
4. Verkeersveiligheid is niet gediend met omzetting rijrichting. Meer autoverkeer door de wijk via 

Irisstraat komt uit op het Irisplein waar veel jonge kinderen spelen op het speelterrein en vaak 
verstoppertje spelen tussen aangrenzende geparkeerde auto’s. Meer verkeer is hier niet gewenst. 
Door de Begoniastraat fietst een constante stroom scholieren tussen de locatie Klaverstraat en 
Goudsbloemlaan. Hier zal geen verandering in komen door verandering van de rijrichting voor 
autoverkeer. Extra autoverkeer op deze belangrijke route voor fietsende scholieren is niet gewenst. 

 
5. De voorgestelde verandering van de rijrichting van de Irisstraat en de Begoniastraat leidt tot een 

feitelijke verandering van de functie van deze straten. Beide straten zijn benoemd als woonstraten 
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met als primaire functie het ontsluiten van de aangrenzende woningen. (zie Toelichting 
bestemmingplan Bloemenbuurt 2008). Met het voorstel zou deze functie in de praktijk 
veranderen naar die van een gebiedsontsluitingsweg zoals Goudsbloemlaan. 

 
6. Het lijkt erop dat er slechts oog is voor de op te lossen problemen op de Goudsbloemlaan zelf en 

dat de gevolgen daarvan voor de rest van de wijk niet meegenomen zijn. Tekenend hiervoor is dat 
er vanuit de gemeente geen antwoord is op de vraag wie er van de wijkbewoners vooraf 
geïnformeerd is over deze plannen. Een inloopavond over dit onderwerp in het Segbroek College 
op 15 april jl. was voor mij geheel onbekend. Ik denk dat veel bewoners die gevolgen van de 
verandering van dit plan zullen ondervinden nog ongeïnformeerd zijn. Het lijkt me niet wenselijk 
dit gegeven te negeren. 

 
Vraag die gesteld mag worden is waarom de huidige rijrichtingen in de wijk decennia eerder al zijn 
vastgesteld en waarom die zonder onderbouwing terzijde gelegd worden in dit voorontwerp. Aan dat 
besluit lagen toen al valide redenen ten grondslag, namelijk het tegengaan van sluipverkeer, waarmee 
overlast voor bewoners werd verminderd en de verkeersveiligheid vergroot. 
 
Ik besluit mijn zienswijze met het verzoek de huidige rijrichtingen in de Irisstraat en de Begoniastraat 
te laten zoals deze zijn. 

2.1.4 Zienswijze 4 

Uit de plankaart (bijlage RIS302030) blijkt dat is gekozen voor een verandering van de huidige 
rijrichting van de Begoniastraat. In de huidige situatie is het een eenrichtingsstraat met de 
(auto)rijrichting naar de Goudsbloemlaan toe. In het ontwerp is gekozen voor een omdraaiing van 
deze rijrichting, met name de Begoniastraat vanaf de Goudsbloemlaan de wijk in. 
Dit lijkt mij een niet wenselijke oplossing voor problematiek ontstaan op de Goudsbloemlaan, die men 
met het optimalisatieplan beoogd op te lossen. 
 
Opmerkingen t.a.v. van huidig voorontwerp: 
1. De voorgestelde rijrichting leidt tot het openstellen van de wijk voor autoverkeer. Autobezoekers 

van het winkelgebied kunnen ‘snel een zijstraatje inschieten’ en de daarvoor aangewezen route 
(gebiedsontsluitingsweg Goudsbloemlaan) vermijden bij het verlaten van de wijk. 

 
2. De wijk wordt opengesteld aan sluipverkeer. Het plan creëert een aantal aantrekkelijke 

sluiproutes. Door de gemakkelijke toegang voor auto’s vanaf de Segbroeklaan naar de 
Goudsbloemlaan en zeker van de Goudsbloemstraat via de Goudsbloemplein naar de 
Goudsbloemlaan ontstaan er met de nieuwe voorgestelde rijrichtingen in de Begoniastraat een 
sluiproute tussen hoofdverkeerswegen dwars door de wijk richting Laan van Meerdervoort. 

 
3. Gezien de te verwachte verkeer aanzuigende werking op de Goudsbloemlaan als gevolg van 

realisatie van het parkeerterrein aan de Anemoonstraat zullen in en voor de poort 
verkeersopstoppingen onvermijdelijk zijn. Bij het naderen van dit gebied per auto zal men bij 
drukte en opstoppingen geneigd zijn snel af te slaan in de Begoniastraat en Irisstraat of op zoek 
naar een parkeerplaatsje. 

 
4. Verkeersveiligheid is niet gediend met omzetting rijrichting. Door de Begoniastraat fietst een 

constante stroom scholieren tussen de locatie Klaverstraat en Goudsbloemlaan. Hier zal geen 
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verandering in komen door verandering van de rijrichting voor autoverkeer. Extra autoverkeer op 
deze belangrijke route voor fietsende scholieren is niet gewenst. Ook moet ik zegen dat meer 
autoverkeer door de wijk via Irisstraat is ook niet goed omdat het komt uit op het Irisplein waar 
veel jonge kinderen spelen op het speelterrein. 

 
5. De voorgestelde verandering van de rijrichting van de Begoniastraat (en Irisstraat) leidt tot een 

feitelijke verandering van de functie van de straat. Beide straten zijn benoemd als woonstraten 
met als primaire functie het ontsluiten van de aangrenzende woningen. (zie Toelichting 
bestemmingplan Bloemenbuurt 2008). Met het voorstel zou deze functie in de praktijk 
veranderen naar die van een gebiedsontsluitingsweg zoals Goudsbloemlaan.  

 
Vraag die gesteld mag worden is waarom de huidige rijrichtingen in de wijk decennia eerder al zijn 
vastgesteld en waarom die zonder onderbouwing terzijde gelegd worden in dit voorontwerp. Aan dat 
besluit lagen toen al valide redenen ten grondslag, namelijk het tegengaan van sluipverkeer, waarmee 
overlast voor bewoners werd verminderd en de verkeersveiligheid vergroot.  
 
Ik besluit mijn zienswijze met het verzoek de huidige rijrichtingen in de Begoniastraat te laten zoals 
het is. 

2.1.5 Zienswijze 5 

Graag willen wij als bewoners van de Begoniastraat onze zienswijze inbrengen op het voorontwerp van 
de optimalisatie goudsbloemlaan fase 2. 
 
Na bestudering van de plankaart valt ons met name op dat o.a. de rijrichting van de Begoniastraat 
wijzigt. Dat betekent dat automobilisten vanaf de goudsbloemlaan de wijk in kunnen rijden. Dat lijkt 
ons geen gewenste situatie omdat: 
- het automobilisten die een parkeerplaats zoeken voor het winkelgebied uitnodigt om de wijk in te 

rijden 
- het sluipverkeer uitnodigt de wijk in te rijden richting Laan van Meerdervoort 
- de Begoniastraat een drukke fiets en looproute is voor scholieren tussen Goudsbloemlaan en 

Klaverstraat. Meer verkeer leidt tot meer gevaar voor fietsers en voetgangers.  
 
Al met al lijkt de voorgestelde rijrichting eerder negatieve gevolgen te hebben dan dat het bijdraagt aan 
de veiligheid en rust in de wijk qua verkeer. 

2.1.6 Zienswijze 6 

Hierbij wil ik reageren op het bovengenoemde  voorontwerp. 
Verandering van de huidige rijrichting is niet veilig voor onze omgeving qua verkeersdrukte. Mensen 
gaan eerder vanaf de Goudsbloemlaan door de Begoniastraat via de sluiproute omdat deze  sneller 
naar de Laan van Meerdervoort leidt. Er fietsen veel scholieren door de straat en er wonen veel 
gezinnen met kinderen die buiten spelen. Op het Irisplein is een speeltuin waar jonge kinderen spelen, 
het is de bedoeling dat het een veilige omgeving is voor jonge gezinnen met kinderen en natuurlijk 
oudere mensen, dit wordt een levensgevaarlijke situatie! 
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2.1.7 Zienswijze 7 

Om te beginnen wil ik meegeven dat we zien dat de herinrichting mooie resultaten oplevert: de 
stoepen, straten en parkeervakken zijn echt een vooruitgang. Ook iets verderop vinden we de wijze 
waarop de Segbroeklaan is veranderd veelbelovend. Hopelijk levert dit alles ook een veiliger situatie op 
het oversteekpunt Goudenregenplein op - dat moet de komende tijd blijken. 
 
Verandering rijrichting Begoniastraat? 
Wat ons echter verbaasde, is het voornemen de rijrichting van de Begoniastraat te veranderen. Het is 
ons ook niet duidelijk geworden wat de precieze argumentatie en onderbouwing daarvoor is, terwijl we 
een groot risico zien: het verworden van de Begoniastraat tot een sluiproute van (winkels in) de 
Goudsbloemlaan richting Laan van Meerdervoort. Dat zal niet jullie bedoeling zijn. 
 
Gevaarlijke situaties? 
In de Begoniastraat en de daaraan grenzende straten wonen de nodige kinderen. Zij spelen buiten (en 
steken dan zo nu en dan ook de straat over) en zij fietsen op straat. Waar de straat nu al laat zien krap 
te zijn voor gelijktijdig gebruik door auto en fietser, wordt er nu goed rekening met elkaar gehouden in 
die paar situaties waarin dat nodig is. De auto’s zijn veelal auto’s van mensen die van of naar hun huis 
in de straten zelf gaan. Op het moment dat het een sluiproute wordt, veranderd dit wezenlijk: het 
aantal auto’s zal toenemen en de automobilisten zullen niet mensen zijn die hier wonen, maar mensen 
die (het liefst snel) de wijk door willen naar de Laan van Meerdervoort. Wij maken ons daar zorgen 
over. 
 
Hopelijk neemt u het voorgenomen besluit in heroverweging en blijft de rijrichting van de 
Begoniastraat zoals deze nu is. Graag horen we hoe de besluitvorming hierover verder verloopt. 
 
Rest ons u succes te wensen met de afronding van wat een mooie herinrichting aan het worden is. 

2.1.8 Zienswijze 8 

Bij dezen wil ik graag een aantal punten aandragen m.b.t. de Optimalisatie Goudsbloemlaan Fase 2 
(hierna OGF2), daarbij ook verwijzend naar zaken zoals opgenomen in het ontwerp bestemmingsplan 
Bloemenbuurt 2018 (hierna het bestemmingsplan) 
 
Allereerst wil ik aangeven dat ik zeer voor een herinrichting van het plein ben. Meer groen, minder 
auto’s en meer open ruimte. Graag zou ik daarbij overigens zien dat de kiosk op het plein hetzelfde 
ontwerp krijgt als de kiosken uit de onlangs aangepakt Fahrenheitstraat. Die kiosken zijn mooi en door 
die oplossing ook hier toe te passen, straalt de buurt als geheel meer eenheid uit. 
 
Wat ik mis in het plan, is aan welke oplossingen gedacht wordt om de verkeersbewegingen van en naar 
het plein en de winkels vooral per fiets, lopend of met het OV tot stand te laten komen. Dit o.a. als 
invulling aan de algemene ambitie van de stad om leefbaarder en veiliger te worden. Maar dit terzijde. 
 
De OGF2 heeft een aantal doelen. Ik wil ten nu ingaan op doel 2:  
 
“Een verkeersveilige omgeving voor in het bijzonder kwetsbare verkeersdeelnemers zoals scholieren, 
kinderen en voetgangers/fietsers door een logischere inrichting van de wegen en kruisingen, meer 
overzicht en betere laad- en losvoorzieningen voor vrachtverkeer”. 
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Dit lijkt me zeer lovenswaardig. Er is veel verkeer (auto’s, fietsers, voetgangers) op de Goudsbloemlaan 
en in de Anemoonstraat van en naar de Jumbo. Wat echter opvalt, is dat in het plan de rijrichtingen 
van twee straten die haaks staan op de Goudsbloemlaan, de Irisstraat en de Begoniastraat, worden 
omgedraaid. 
 
Dit zal niet bijdragen aan die doelstelling. Door met name de Begoniastraat rijden zeer veel scholieren 
tussen de twee locaties van het Segbroekcollege. Nu is de straat een ontsluitende straat voor de 
bewoners en is er vrij weinig verkeer. Door de rijrichting om te draaien, zullen er vanaf de veel 
drukkere Goudsbloemlaan meer auto’s de straat in rijden. Het is een erg smalle straat en zelf met het 
weinige verkeer is het een wonder te noemen dat er niet meer ongelukken gebeuren. Gaat het volume 
van verkeersbewegingen in deze straat omhoog, dan zal dat het er voor de fietsers, de door het plan 
genoemde kwetsbare verkeersdeelnemers, niet beter op worden. 
 
Ook in de Anemoonstraat zal door het aanleggen van een parkeerplaats daar het aantal bewegingen 
van auto’s fors toenemen. 
 
In de smalle doorgang gaat dit tot zeer onwenselijke en onveilige situaties leiden. Naast het feit dat er 
daar op drukke momenten chaos zal ontstaan, twee auto’s kunnen elkaar op het smalle deel niet of 
nauwelijks passeren, wat zal leiden tot “files”, ofwel op de Goudsbloemlaan, ofwel vanaf het 
parkeerterrein, zijn er op dat stukje zeer veel kwetsbare verkeersdeelnemers: Voetgangers, steppende 
kinderen, (bak)fietsers, etc. 
 
Die zullen tussen de auto’s het onderspit delven. Iets wat de leefbaarheid zeker niet ten goede zal 
komen. 
 
Wat ik niet uit de plannen en de bijbehoren plaatjes haal, zijn verkeerskundige onderbouwingen en/of 
simulaties waaruit blijkt dat dit allemaal goed zal gaan. Ik heb het vermoeden dat dit onvoldoende is 
onderzocht. 
 
Daarmee kom ik op punt 3 van de doelstellingen “Afdoening van de motie ‘verkeersonveilige situaties 
Anemoonstraat/Goudsbloemlaan’ (RIS283951 Motie 3) door uitvoering van dit voorstel”. 
 
In die motie staat o.a. het volgende: “Verzoekt het college zich, na de uitspraak van de rechter, actief in 
te zetten om, in overleg met bewoners en de Jumbo, te komen tot een oplossing waarin de wensen van 
bewoners meegenomen zijn en een verkeersveiligheidsonderzoek uit te voeren naar de situatie rond 
het Goudsbloemplein. En de raad hierover te informeren.” 
 
De uitkomst van dat onderzoek is dat “De verkeersveiligheid in de Anemoonstraat en Goudsbloemlaan 
is volgens de gemeente niet in het geding met de aanleg van het beoogde parkeerterrein van de Jumbo 
in de Anemoonstraat.” 
 
Ik ben erg benieuwd naar de criteria die zijn gehanteerd om te bepalen of de verkeersveiligheid in het 
geding is. Graag zou ik een kopie van het onderzoek ontvangen met daarin de vraagstelling, de te 
hanteren criteria, de onderzoeksmethode, de resultaten en de conclusie.  
 
Ik ben geen verkeerskundige, maar met gezond verstand kan ik, en velen in de buurt met mij, zien dat 
de aanleg van een parkeerterrein voor auto’s (de fietsen staan tussen haakjes…) tot chaos en onveilige 
situaties zal leiden. De huidige situatie, zonder parkeerterrein, leidt vaak al tot onveilige situaties. Er 
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zijn namelijk nu al mensen die menen bij de Jumbo te moeten parkeren (ondanks dat dit niet 
kan/mag), wat regelmatig tot frictie tussen verschillende verkeersdeelnemers leidt. De aanleg van een 
parkeerterrein zal auto’s stimuleren om in beide richtingen door de te smalle doorgang te gaan, wat, 
zoals hierboven al gezegd, tot een nog onveiligere situatie zal leiden voor de kwetsbare 
verkeersdeelnemers. 
 
Ik denk persoonlijk dat er onvoldoende uitvoering is gegeven aan de afdoening van de motie. 
 
Ik heb begrepen van een buurtbewoner dat in het bestemmingsplan nog ook zaken staan m.b.t. de 
verkeersveiligheid. Ik heb helaas niet de gelegenheid gehad om het 214 pagina’s tellende document te 
lezen, maar wil me van harte aansluiten bij deze zinnen geweid aan de omdraaiing van de rijrichting 
van de Irisstraat en de Begoniastraat: 
 
“Beide straten zijn benoemd als woonstraten met als primaire functie het ontsluiten van de 
aangrenzende woningen. (zie Toelichting bestemmingplan Bloemenbuurt 2008). Met het voorstel zou 
deze functie in de praktijk veranderen naar die van een gebiedsontsluitingsweg zoals Goudsbloemlaan. 
Vraag die gesteld mag worden is waarom de huidige rijrichtingen in de wijk decennia eerder al zijn 
vastgesteld en waarom die zonder onderbouwing terzijde gelegd worden in dit voorontwerp. Aan dat 
besluit lagen toen al valide redenen ten grondslag, namelijk het tegengaan van sluipverkeer, waarmee 
overlast voor bewoners werd verminderd en de verkeersveiligheid vergroot.” 
 
Mocht u nog vragen hebben n.a.v. bovenstaande, aarzel dan niet om contact met mij op te nemen. 
 
Ik zie uw reactie op de door mij aangedragen punten graag tegemoet. 

2.1.9 Zienswijze 9 

Graag maken wij hierbij onze zienswijze kenbaar op het Voorontwerp optimalisatie Goudsbloemlaan 
fase 2, kenmerk DSO/2019.101 RIS302030, d.d. 19 maart 2019. 
 
Wij dienen deze zienswijze in omdat wij ons zorgen maken over de verkeersveiligheid in de 
omringende straten, ivm toenemende verkeersdrukte door met name niet-bewoners. 
 
De bijlage bij de toelichting op het voorontwerp bevat een tekening waarin is aangegeven dat de 
rijrichting in de Begoniastraat gaat veranderen. Deze aanpassing wordt niet onderbouwd in de 
toelichting. Het lijkt erop dat deze straat een ontsluitingsfunctie krijgt voor winkelpubliek. Wij zien in 
deze aanpassing een risico voor de verkeersveiligheid in de Begoniastraat en de omringende straten.  
 
De Begoniastraat en de Geraniumstraat zijn verblijfsstraten. Een fijne plek om te wonen, juist vanwege 
de kindvriendelijkheid. Er pendelen de hele dag veel scholieren heen en weer tussen de vestigingen 
van het Segbroekcollege. En er wonen veel kinderen die buiten spelen en aan het verkeer deelnemen. 
Bewoners weten dat en houden daar rekening mee. De straten zijn ook smal en daardoor is het nu al 
lastig als er tegelijkertijd fietsers en auto's doorheen moeten.  
 
Door de veranderde rijrichting zal de verkeersdrukte in de Begoniastraat toenemen door 
winkelpubliek dat de wijk wil verlaten. Ook in de Geraniumstraat (waar de rijrichting hetzelfde blijft) 
zal het verkeer toenemen, er vanuit gaande het verkeer dat eerst verdeeld kon worden over Begonia- 
en Geraniumstraat, nu alleen nog door de Geraniumstraat kan. Deze verblijfsstraten worden daardoor 
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onveilig voor bewoners, waaronder de vele kinderen. Het extra verkeer zal vooral bestaan uit niet-
bewoners die daar minder rekening mee kunnen/zullen houden. Zij willen de wijk het liefst snel 
verlaten en zoeken daarvoor de kortste route. De aanpassing zou het zelfs mogelijk maken dat 
vrachtwagens na het laden en lossen via de Begoniastraat de wijk verlaten of dat er sluiproutes 
ontstaan tussen Segbroeklaan en Laan van Meerdervoort. 
 
Wij verzoeken het college het voorgenomen besluit te heroverwegen en de rijrichting in de 
Begoniastraat en omringende straten zoals de Geraniumstraat te laten zoals die in de huidige situatie 
is. Graag blijven we op de hoogte van hoe de besluitvorming verder verloopt. 

2.1.10 Zienswijze 10 

Hierbij wil ik reageren op het voorontwerp optimalisatie Goudsbloemlaan fase 2. In de plantoelichting 
wordt t.a.v. van de problematiek met betrekking tot het winkelgebied en de daarbij voorgestelde 
oplossingen van alles uitgelegd, behalve de motivatie om de rijrichtingen van de Irisstraat en de 
Begoniastraat om te draaien. Beide straten zijn nu eenrichtingverkeer waarbij het verkeer door de 
straat in de richting van de Goudsbloemlaan rijdt en vanaf die zijde niet toegankelijk zijn. Op de kaart 
is te zien dat u voornemens bent deze rijrichting te veranderen. 
 
Er is destijds toen deze rijrichtingen vastgesteld werden goed over nagedacht. Het bestemmingsplan 
Bloemenbuurt uit 2008 zegt het volgende: 
 
“Tot de hoofdverkeerswegen behoren de Laan van Meerdervoort, de Segbroeklaan, de Azaleastraat 
en de Goudenregenstraat. Deze straten onderscheiden zich van de overige routes doordat ze 
grootschaliger zijn opgezet en een hogere verkeersintensiteit kennen. 
 
De belangrijkste gebiedsontsluitingswegen zijn de Daal en Bergselaan (tussen de Sportlaan en 
Zonnebloemstraat), de Goudsbloemlaan, de Zonnebloemstraat en de Thomsonlaan. 
 
Woonstraten 
Het derde niveau bestaat uit straten die wat betreft functie en inrichting kunnen worden aangeduid 
als woonstraten. Deze hebben primair een functie voor de ontsluiting van de aangrenzende 
woningen. Dit is zichtbaar in de profielopbouw, de hoogte van de aangrenzende bebouwing en de 
inrichting van de straten. Alle niet eerdergenoemde straten behoren tot dit stratentype. Deze straten 
vallen onder de 30 km zone.” 
 
De Begoniastraat (en Irisstraat) is een woonstraat. Het veranderen van de rijrichting en het 
toegankelijk maken van de Begoniastraat vanaf de Goudsbloemlaan zal de volgende gevolgen kunnen 
hebben: 
- Toename van verkeer in een woonstraat. 
- Onveilige situatie omdat deze straat de verbinding vormt tussen de twee gebouwen van het 

Segbroekcollege in de Klaverstraat en de Goudsbloemlaan met veel lopende en fietsende 
scholieren. 

- Creëert een sluiproute naar de hoofdverkeerswegen zoals Laan van Meerdervoort. 
- Parkeren door bezoekers van de Jumbo en de overige winkels in de Begoniastraat waar tot 17.00 

gratis geparkeerd kan worden.  
- Problemen met uitrit bewoners Begoniahof. Deze is nu gelegen bijna aan het begin van de 

Begoniastraat vlakbij de Goudsbloemlaan waardoor bewoners de (smalle) straat snel kunnen 
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verlaten. Bij verandering van de rijrichting moeten deze automobilisten eerst de hele 
Begoniastraat uitrijden. 

 
Ik verzoek u mijn argumenten tegen het veranderen van de rijrichting in de Begoniastraat en Irisstraat 
mee te nemen bij de bespreking van dit voorontwerp.  
 
Ik moet zeggen dat het mij zeer verbaast dat bij de plantoelichting geen melding van dit feit is 
gemaakt. Ik ben al 57 jaar bewoner van deze wijk (18 jaar in de Asterstraat en 39 jaar in de 
Begoniastraat) en als er een ingrijpende verandering wordt doorgevoerd die mijn woongenot aan zou 
kunnen tasten wil ik daar uiteraard van op de hoogte gesteld worden.  
 
Graag verneem ik van u de onderbouwing die heeft geleid tot dit voorstel ten aanzien van de 
rijrichting. 

2.1.11 Zienswijze 11 

Graag zou ik u willen vragen om het voorgenomen besluit, de aanpassing van de rijrichting in de 
Begoniastraat, te willen heroverwegen. 
 
De belangrijkste reden hiervoor is de grote kans van een ontstane sluiproute vanaf de winkels op de 
Goudsbloemlaan via de Begoniastraat naar de Laan van Meerdervoort.  
Tevens is de buurt zeer rijk aan kinderen die daar buitenspelen. Dit kan leiden tot gevaarlijke situaties. 
Dit lijkt mijn inziens niet de gewenste situatie. 
 
Alvast bedankt voor uw medewerking en ik hoor graag het verdere vervolg van de besluitvorming.   

2.1.12 Zienswijze 12 

Ik was aanwezig op de informatieavond, en heb wel al een formulier achter gelaten, en sindsdien met 
verschillende winkeliers gesproken over wat dan wel een beter plan is. 
Hans Jillisen van de poelier heeft toch echt de beste oplossing. 
Tussen de uitrit van het schoolplein en de fietsenstalling een groene afscheiding zodat het geen 
doorgang verleent. 
Daar een laadzone voor de grote vrachtwagens van de Jumbo en Kruitvat. Dit heb ik op de foto 
aangegeven in kleur. 
Die hebben dan in en uitrij mogelijkheden , en staan ze niet midden op de rijbaan van de 
Goudsbloemlaan door de smalle parkeerplekken. 
In de lengte van het Blauwe Druifjespad een uitrij mogelijkheid zoals het plan. 
Parkeerplaatsen zo veel mogelijk  intact laten, invalide parkeerplekken beter verdelen. 
En uiteraard de bocht bij de slagerij aanpassen. 
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2.1.13 Zienswijze 13 

Maak extra parkeerplaatsen op de Goudsbloemlaan door dwarsparkeren te verlengen naar de 
oversteek naar de Segbroeklaan. 
 
Er wordt nog steeds met te hoge snelheid gereden, dit moet echt aangepast worden. 
 
Het aantal parkeervakken op het plein behouden, de parkeerplaatsen bij de Jumbo is privéterrein en 
gaat met slagbomen geregeld worden. Bij de vorige renovatie zijn al zo'n 20 parkeerplekken 
ingeleverd, zo blijft er niet veel openbare plekken over. 
 
Als de poort bij de Anemoonstraat verlengd wordt door een bepaalde constructie moet daar eerst naar 
gekeken worden. Zoals: waar blijven de uitlaatgassen in de tunnel, moet deze ook afgezogen worden? 
Mag dit milieu technisch wel? 
 
Graag 3 nieuwe kiosken op het plein. En ook ruimte maken voor de ambulante handel, die wij al 
hebben, op het plein. Een gecombineerde plaats voor de oliebollen en fruit en nog een voor de 
loempiaman. 
 
Er is genoeg groen op het plein! Als er extra groen komt bijvoorbeeld een grasveld dan wordt de 
parkeerdruk in de zijstraten nog hoger wat de buurtbewoners niet fijn zullen vinden. 
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Na alle verbouwingen, opbrekingen en vernieuwingen en wat nog komen gaat denk ook aan de 
winkeliers op het plein! Het winkelgebied bestaat niet alleen uit Jumbo. Ik voorzie dat er nu als er 
parkeerplaatsen komen te vervallen dat men nog minder het plein komt bezoeken. Die trend is nu al 
gaande vanwege de parkeerplaatsen. Enkele winkeliers zullen dat niet overleven en daarom vraag ik 
om een stroppenpot om hen tegemoet te komen. 

2.1.14 Zienswijze 14 

Onlangs is er op het Segbroek College een avond bijeenkomst geweest voor de plannen van de 
verbouwing van de Goudsbloemlaan. Wij hebben met volle verbazing naar de tekeningen en nieuwe 
plannen gekeken en geluisterd voor de Goudsbloemlaan en maken daarom ook bezwaar tegen deze 
plannen. 
Hier onder beschreven de punten waar het om gaat.  
Ook is niet te begrijpen dat er zomaar weer plannen gemaakt worden en er niet met de bewoners en 
winkeliers gesproken wordt over waar zij tegen aan lopen en hoe het volgens de bewoners en 
winkeliers beter kan, dit zijn tenslotte de mensen die er wonen en werken. 
Het is van belang voor het behouden van het plein dat het toegankelijker wordt voor winkelend 
publiek en voor de winkeliers om dit plein gezond te houden. En om leegstand te voorkomen. Dus 
meer winkelend publiek is belangrijk voor de Goudsbloemlaan. 
 
Goudsbloemlaan 
 
Waarom????? 
Geen fiets paden? 
Waar komt laden en lossen? 
Waarom parkeerplaatsen eraf i.p.v. erbij? 
Jumbo heeft eigen terrein en kan ten aller tijden dit weer opheffen? En dan missen wij nog steeds 22 
parkeerplaatsen op het plein dit is te kortzichtig bekeken en winkeliers vanaf Mia’s Manifesto worden 
niet bij het plein betrokken met deze situatie? 
Waar zijn de invalide parkeerplaatsen? 
Waarom maken we vanuit de poort er geen 1 richtingsverkeer van voor op het plein? 
 
Waarom zorgen we niet dat alle vrachtwagens alleen tot half 12 de mogelijkheid hebben om te leveren? 
Continu grote vrachtwagens over en op het plein maakt het ook onveilig voor de schoolgaande 
kinderen. 
 
Hek bij school voor jeugd veilig op en neer te laten gaan groen weg en gewoon de parkeer plaatsen 
behouden!!!!!!! 
 
Huisvuil Contanairs verzorgen 
 
Jumbo karretjes op eigen terrein 
Zigzag hekjes voor voetpaden ivm de jeugd die op de stoepen fietsen 
 
Voor elk plateau nog een harde korte drempel plaatsen anders is het nog steeds een racebaan met de 
max verstappen bocht Einde van de straat goudsbloem. Richting Ranonkelstraat meer parkeer 
plaatsen bij maken en daar een parkje opknappen met nieuwe bankjes. 
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Extra drempels plaatsen voor de zebrapaden voor veilig oversteken. Nu racen auto/brommer/scooter 
en fietsers en gewoon overheen 
 
Het een boodschappenplein met ook een sociale functie voor de oudere bewoners maar het is zeker 
geen winkelstraat! 

2.2 Reactieformulieren 

2.2.1 Reactieformulier 1 

Na jaren van overleg zijn er in de wijk 250 extra parkeerplaatsen gecreëerd. De parkeerdruk is nog 
steeds erg hoog. Waarom worden er dan nu 22 plekken weggehaald? 

2.2.2 Reactieformulier 2 

Graag meer parkeerplaatsen en niet minder. Parkeerplaatsen eventuele garage Jumbo zijn privéterrein 
en kun je niet meetellen. Graag milieustraat ook aanpassen voor huisvuil. 

2.2.3 Reactieformulier 3 

Als er echt 22 parkeerplekken verdwijnen ben ik tegen. Meer groen op dat parkeergebied is niet nodig. 
Er is al veel groen. Parkeergeld mag beslist niet omhoog. 

2.2.4 Reactieformulier 4 

Het aantal parkeerplaatsen dat weggaat is verhoudingsgewijs groot. Kan er niet wat ruimte gemaakt 
worden door een paar containers weg te halen en daar parkeervakken te maken? 

2.2.5 Reactieformulier 5 

Niet minder parkeerplaatsen, meer juist. Zorgen voor meer parkeerplaatsen op de Goudsbloemlaan! 

2.2.6 Reactieformulier 6 

Waarom moeten er 22 parkeerplaatsen verdwijnen? Waar zijn laad- en losruimtes? Waar is het 
fietspad voor de school? Ik stem tegen het plan. Praat eens met de winkeliers. Waarom gaat de 
vrachtwagen van Jumbo nog steeds naar rechts richting Goudenregenplein? Drempel verhogen? 

2.2.7 Reactieformulier 7 

Irisstraat éénrichtingsverkeer is een goed plan. Verder geen opmerkingen. 
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2.2.8 Reactieformulier 8 

a. Waarom weer openbare parkeerplaatsen opheffen? 
b. Waarom nog steeds die gevaarlijke bocht bij de slager? 
c. Hoe lang blijft de kraagregeling nog van kracht? 

2.2.9 Reactieformulier 9 

Ik mis de horecaterrassen op het middenstuk onder de bomen bij de kiosk. De gezelligheid is ver te 
zoeken op de Goudsbloemlaan, bij de winkels! Een rustpunt voor het winkelend publiek lijkt mij 
belangrijk! 

2.2.10 Reactieformulier 10 

Belachelijk om bij een winkelplein met veel woningen parkeerplaatsen te verwijderen. Dit winkelplein 
heeft juist parkeerplaatsen nodig, alle kleine ondernemers krijgen hierdoor minder omzet/inkomsten! 
Straks zijn winkeliers failliet, en dan heb je een leeg winkelplein. Het lijkt mij dat de gemeente met de 
winkeliers in gesprek moet, om te kijken hoe het voor het winkelend publiek wél interessant wordt om 
te komen winkelen op de Goudsbloemlaan. Op deze manier helpen jullie dit plein om zeep. Makkelijk 
om achter een bureau iets te verzinnen terwijl er geen idee is hoe het in de werkelijkheid werkt. 

2.2.11 Reactieformulier 11 

Ben het er niet mee eens dat er 22 parkeerplaatsen verloren gaan. Het plan van éénrichtingsverkeer 
dat is prima en ook de verhoging op het gevaarlijke kruispunt. 
Ik stel voor dat de weg voor het Kruidvat, die richting is goed, en dan de weg bij de snackbar, Donna, 
Segaar ook éénrichtingsverkeer maken richting Goudenregenstraat. 
Dan heb je een “cirkel” qua doorstroming. 

2.2.12 Reactieformulier 12 

a. Eenrichtingsverkeer Irisstraat probleem voor vrachtwagens “Lange” uit Sneeuwklokjestraat weer 
terug naar Goudenregenstraat. 

b. Fietsers rijden tegen de richting in door Sneeuwklokjestraat langs “Zwager IJzerhandel” naar 
Goudenregenstraat, levensgevaarlijk door allerlei verkeer, vooral vrachtwagens! 

2.2.13 Reactieformulier 13 

a. Rijrichting Begoniastraat (éénrichting) is nu gewijzigd. Niet wenselijk in verband met 
achterliggend gebied en straten (Anjelierstraat, Asterstraat, Rozenstraat). Advies: niet de 
rijrichting aanpassen. 

b. Laden lossen Jumbo en laden lossen ondergrondse containers. Geeft gevaarlijke verkeerssituaties 
voor fietsers en auto’s in spits. 
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c. Parkeren op plein en bij Jumbo alleen tijdens winkeltijden maximaliseren qua tijd (max. 1 uur). 
Buiten winkeltijden parkeren bewoners (niet terrein Jumbo) om verlies parkeerplaatsen te 
compenseren. 

2.2.14 Reactieformulier 14 

De werkgroep parkeren heeft beloofd alvorens de wijk te herinrichten ten behoeve van betaald 
parkeren erop toe te zien dat er zo min mogelijk parkeerplaatsen zouden verdwijnen. Dat daar niet 
helemaal aan te ontkomen was, was te voorzien. Bij de herinrichting van de Goudsbloemlaan zullen er 
22 plaatsen verdwijnen. Dat kan, met de toch al hoge parkeerdruk, toch niet de bedoeling zijn? 
Idee: trek de insteekparkeerplaatsen, na de milieustraat, naar het eind van de laan door. 
Jammer, dat de onveiligheid van de Goudsbloemlaan met het nieuwe plan er niet op vooruit zal gaan. 

2.2.15 Reactieformulier 15 

Als voorzitter van onze VVE 12 appartementen lijkt het me belachelijk om 22 parkeerplaatsen op te 
heffen. Het eenrichting maken van de Irisstraat zal de verkeersdrukte op het Goudenregenplein 
overbelasten. Er moet meer gehoor worden gegeven aan de winkeliers, die dagelijks de situatie zien en 
betere ideeën hebben. 

2.3 Samenvatting van de inspraakreacties 

De twee meest voorkomende inhoudelijke thema’s zijn het parkeren en de verkeerscirculatie. In 
mindere mate kwamen de invulling van het groen en overige inhoudelijke punten aan bod. Daarnaast 
kwamen reacties binnen over de planning en de communicatie. 

2.3.1 Parkeren 

Voor wat betreft parkeren bestaat er over het algemeen weerstand tegen de negatieve parkeerbalans 
van -22 parkeerplaatsen. Hierdoor zou de parkeerdruk zowel overdag als ’s avonds toenemen, 
waardoor het ondernemingsklimaat van de winkeliers wordt geschaad en ook bewoners hun auto niet 
meer kwijt kunnen. Een enkeling vraagt om een stroppenpot. 
 
Er wordt getwijfeld aan het nut van de ingetekende laad- en losstrook aan de zijde van bakkerij Segaar 
en ijssalon Donna. Deze is te ver weg van bijvoorbeeld Kruidvat, en in principe wordt bij Jumbo op 
eigen terrein gelost. Kan zo’n laad- en loszone niet beter midden op het plein, naast het groen? Kunnen 
de levertijden worden beperkt? 
 
Voorgesteld wordt om een zogenoemde groengele zone in te voeren ten behoeve van de ondernemers 
tijdens winkeluren. 
 
Parkeertarieven mogen niet omhoog. Ook wordt gevraagd hoe lang de kraagregeling van kracht blijft. 
Invalideparkeerplaatsen kunnen beter worden verdeeld. 
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2.3.2 Verkeerscirculatie 

Eenrichtingsverkeer 
Bij de verkeerscirculatie valt op dat de meningen over het instellen en wijzigen van 
eenrichtingsverkeer uiteenlopen. Vooral in en rond de Begoniastraat is weerstand, omdat het 
omdraaien van de richting tot meer zoek- en sluipverkeer tussen Goudsbloemlaan richting Laan van 
Meerdervoort zou leiden. Ook zijn bewoners dan genoodzaakt via andere straten de wijk uit te rijden, 
wat tot extra verkeer leidt. Het is een belangrijke fietsroute voor scholieren tussen twee vestigingen 
van het Segbroek College. Door het omdraaien van de richting krijgt de straat (en ook omliggende 
straten) een ontsluitende functie, in plaats van de bestemmingsfunctie die het nu heeft. Deze wijziging 
is niet verkeerskundig onderbouwd of gesimuleerd in de plantoelichting; is het wel terdege 
onderzocht? Ook staat het haaks op het bestemmingsplan Bloemenbuurt 2008. Ook in de Irisstraat 
wordt, uitzonderingen daargelaten, geopperd om de voorgestelde richtingen om te draaien. Het is niet 
de bedoeling dat de woonwijk een ‘overloopparking’ wordt voor winkelend publiek. Er mag namelijk 
tot 17.00 uur gratis geparkeerd worden. Men vreest gevaarlijke situaties in de kinderrijke woonstraten. 
Ook vreest men bij eenrichtingsverkeer de wijk in dat andere straten, zoals de Geraniumstraat en 
Goudenregenplein, zwaarder belast worden. 
 
Overige circulatie 
Het verhoogde kruispunt van de Goudsbloemlaan en Irisstraat wordt door de meesten als verbetering 
gezien; door anderen blijft de knik een probleem. Hoe wordt dit kruispunt veiliger? Er wordt 
gesuggereerd om met belijning aan te geven waar men zich op de weg zou moeten bevinden. 
 
Er gaat een (enkele) stem op om het hele plein een eenrichtingssituatie te geven voor een verbeterde 
doorstroming (“cirkel”). Ook wordt geopperd om een fietspad aan te leggen, zodat het fietsverkeer niet 
meer tussen de auto’s plaatsvindt. 
 
Parkeerterrein Jumbo Anemoonstraat 
Men waarschuwt dat de aanleg van een parkeerterrein op het binnenterrein van de Jumbo aan de 
Anemoonstraat een verkeersaantrekkende werking heeft. Het is smal, onoverzichtelijk, chaotisch, met 
kans op opstoppingen op de Goudsbloemlaan. Bovendien is het een plek met veel voetgangers en 
fietsers, waardoor er conflicten en gevaar voor kwetsbare verkeersdeelnemers zullen ontstaan. En kan 
het milieutechnisch wel? Een enkeling stelt vragen bij de afdoening van punt 3 uit de motie met 
betrekking tot het parkeerterrein Jumbo. Er wordt gevraagd om een kopie van het onderzoek met 
daarin de vraagstelling, de te hanteren criteria, de onderzoeksmethode, de resultaten en de conclusie. 

2.3.3 Groen en verblijfskwaliteit 

Het groen wordt meestal als waardevolle toevoeging gezien, waarmee de uitstraling van het plein en de 
buurt worden verbeterd. Met het groen komt er een sterkere samenhang met de opnieuw ingerichte 
Segbroeklaan. Voor anderen weegt dit niet op tegen het verlies aan parkeerplaatsen. De 
verblijfskwaliteit kan verder worden versterkt door het toevoegen van gezelligheid op het plein in de 
vorm van terrassen en rustpunten. 
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2.3.4 Overige inhoudelijke punten 

De milieustraat zou verplaatst kunnen worden zodat er meer parkeergelegenheid bij de winkels en 
woningen ontstaat. Verder wordt gevraagd om ook restafvalcontainers in de milieustraat te plaatsen. 
Laden en lossen levert gevaarlijke situaties op. 
 
Een enkeling geeft aan dat de kiosk op het plein hetzelfde ontwerp en uitstraling zou moeten hebben 
als die op de Fahrenheitstraat. Ook wordt gevraagd om drie nieuwe kiosken op het plein, alsook ruimte 
voor ambulante handel die er vandaag al is. 
 
Verder zijn (detail)punten aangedragen over het plaatsen van een verlichtingspaal en bebording van 
het winkelgebied bij het kruispunt Segbroeklaan, het voorzien van ondergrondse leidingen voor 
kiosken op het plein en het plaatsen van een paal/vlaggenmast in de groenstrook ter hoogte van 
Begoniastraat als entree van het winkelgebied. Ook wordt gevraagd om hekwerken ter hoogte van de 
ingang van de school. De karretjes van de Jumbo moeten naar eigen terrein. 

2.3.5 Planning werkzaamheden 

Naast inhoudelijke zienswijzen zijn vragen gesteld bij de planning van de werkzaamheden. Starten in 
november 2019 zorgt voor een beperkte bereikbaarheid en parkeergelegenheid in de drukke 
eindejaarsperiode. Vanuit de middenstand wordt met nadruk gevraagd na de eindejaarsperiode te 
beginnen. 

2.3.6 Communicatie en participatie 

Hier en daar wordt de gemeente verweten niet juist te communiceren over het plan en de inspraak. 
Ook wordt aangegeven dat ondernemers en bewoners onvoldoende betrokken zijn in het proces. 
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3 Beantwoording en conclusie 

3.1 Thematische beantwoording 

3.1.1 Parkeren 

De vermindering van het aantal parkeerplaatsen is voor het grootste deel het gevolg van de 
kwaliteitsverbetering op het plein. Het gaat om een buurtwinkelplein dat op een aangename en veilige 
manier bereikbaar moet zijn voor fietsers en wandelaars uit de buurt en omliggende woonwijken. 
Beleidsmatig gezien ligt in zo een buurtwinkelcentrum de nadruk niet op autobereikbaarheid. De 
toevoeging van groen wordt essentieel geacht in de verbetering van de ruimtelijke kwaliteit. Dit komt 
zowel het woonklimaat als het ondernemersklimaat ten goede. Daarom wordt niet getornd aan de 
grote lijnen van het plan. 
 
De negatieve parkeerbalans is verantwoord op basis van tellingen uit maart 2016. Intussen is het 
herinrichtingsproject Bloemenbuurt-Oost opgeleverd. Hierbij is de riolering vernieuwd en is er extra 
formele parkeergelegenheid aangelegd. Mede hierdoor is de telling van maart 2016 niet meer courant. 
Daarom zijn in juni 2019 nieuwe tellingen gehouden. 
 
Uit de nieuwe tellingen blijkt dat de parkeernorm op een doordeweekse dag - ook na het project 
Goudsbloemlaan - onder de 90% als kritische waarde blijft. Dat betekent dat er door zowel bewoners 
als winkelend publiek goed gebruik wordt gemaakt van de capaciteit en dat er tegelijkertijd voldoende 
restcapaciteit is. Automobilisten kunnen hier redelijk gemakkelijk een parkeerplaats vinden: er zijn 
dan immers nog meer dan 1 op de 10 plaatsen vrij. Het wegnemen van parkeerplaatsen is kwantitatief 
gezien verantwoord. Bovendien zorgt de aanleg van een privéparkeerterrein bij Jumbo in de praktijk 
voor een lagere parkeerdruk op het plein. Verder is de geopperde groengele zone een goed idee om de 
beschikbare parkeerruimte tijdens winkeluren zo goed mogelijk voor winkelend publiek te vrijwaren. 
In overleg met de ondernemers en bewoners wordt gekeken naar de mogelijkheden van een groengele 
zone. Het uiteindelijke besluit tot het instellen van een groengele zone wordt genomen door middel 
van een aanpassing van de verordening parkeerbelastingen. 
 
Omdat ’s nachts de bezettingsgraad dicht bij de kritische grens van 90% ligt, wordt de bezorgdheid van 
de negatieve parkeerbalans serieus genomen. Er wordt voorgesteld om elders in de buurt extra 
capaciteit te zoeken door middel van kleinschalige ingrepen. Rond de Goudsbloemlaan kan naar 
alternatieven worden gezocht, bijvoorbeeld - op aangeven van buurtbewoners - op het stuk 
Goudsbloemlaan richting Segbroeklaan waar momenteel een parkeerstrook ontbreekt. Het gaat hierbij 
om ingrepen los van het project Goudsbloemlaan fase 2. 
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Figuur 1. Mogelijke compensatie parkeerbalans 

 
 
De laad- en loszone is heroverwogen. Er is extra onderzoek gevoerd naar een plaats centraal op het 
plein. 
1. Een plaats op de inrit van het Segbroek College is mogelijk qua draaicirkels. Momenteel maakt de 

leverancier van Kruidvat al (officieus) gebruik van deze inrit. Op het trottoir is dit formeel gezien 
niet toegestaan, maar gedoogd. In het ontwerp wordt deze inrit echter versmald ten behoeve van 
het groenperk. Hierdoor zouden vrachtwagens samen met fietsende schooljeugd gebruik maken 
van een kleinere ruimte. Aanduiding als officieel laad- en losvak gedurende winkeltijden (en dus 
schooltijden) is, door het conflict met fietsers, vanuit verkeersveiligheid niet gewenst. 

 
Figuur 2. Variant 1 laad- en loszone op inrit Segbroek College 

 
 
2. Het voordeel van een laad- en losvak aan de oostzijde van het groen, in het verlengde van Blauwe 

Druifjespad, is de centrale ligging op het plein direct naast Kruidvat. Nadeel is dat het groen wordt 
geminimaliseerd. Ook zou een achteruit instekende vrachtwagen tegen de richting van het 
(vertrekkende) autoverkeer op het plein ingaan, wat onveilige situaties uitlokt. Bovendien ligt het 
laad- en losvak in dit geval in de wandelas tussen Anemoonstraat en Blauwe Druifjespad. 

 

GBL fase 2 
Mogelijk extra  
parkeergelegenheid 
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3. Omzetting van de parkeerstrook langs het middenplein is een derde optie. Door middel van een 
verbreding tot 2,60 m en het wegnemen van het hoogteverschil (à niveau met het plein zelf) kan 
deze gemakkelijk worden bereikt en gebruikt voor laden en lossen. Vanuit dit centrale punt zijn de 
winkels bereikbaar. Een draaicirkelonderzoek wijst uit dat een vrachtwagen met een dubbele 
achteras gebruik kan maken van het plein om terug te keren naar Segbroeklaan 
(hoofdontsluiting). Zo hoeven de vrachtwagens niet naar het Goudenregenplein, wat positief is. 

 
Figuur 3. Variant 3 laad- en loszone naast middenplein 

 
 
Alles in overweging nemende is variant 3 het veiligst en praktisch het meest haalbaar. De in het 
ontwerp opgenomen laad- en loszone aan de zijde van de bakker en ijssalon wordt daarom geschrapt. 
Hier komt regulier langsparkeren voor terug. De winst van 0,60 m betekent extra trottoir bij de 
winkels en is gunstig voor andere ruimteclaims (terrassen, voetgangersruimte, fietsnietjes enzovoort). 
 
Het herinrichtingsproject wijst momenteel geen specifieke invalideparkeerplaatsen toe. De spreiding 
kan tijdens het DO in samenspraak met de wegbeheerders van het stadsdeel Segbroek worden 
bepaald. 

3.1.2 Verkeerscirculatie 

Voor wat betreft eenrichtingsverkeer is er discussie over de Begoniastraat en de Irisstraat (zowel ten 
noorden als ten zuiden van het plein). 
- In de Begoniastraat wordt de voorgestelde rijrichting geschrapt en teruggebracht naar de 

bestaande situatie (de wijk uit, richting Goudsbloemlaan). Op die manier worden de geopperde 
problemen in de woonbuurt voorkomen. 

- Voor wat betreft de Irisstraat is het uitgangspunt steeds geweest om de verkeersveiligheid op het 
kruispunt met Goudsbloemlaan te verbeteren. Vandaar dat het eenrichtingsverkeer van het plein 
af gaat. Het is niet de bedoeling om het plein vlotter bereikbaar te maken voor autoverkeer, 
bijvoorbeeld door het mijden van het Goudenregenplein. De meest directe, comfortabele en 
aantrekkelijke routes zijn bedoeld voor wandelaars en fietsers. Vanuit de buurt bestaan vragen en 
voorstellen om dit om te draaien, naar het plein toe. Dit zou echter tot meer conflicten op het plein 
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leiden. Daarom wordt voorgesteld om vast te houden aan de voorgestelde richtingen van het plein 
af. Wel zal dit worden gemonitord en geëvalueerd, bijvoorbeeld één jaar na oplevering. 

 
Het voorgestelde “circuit”, waarbij het parkeerterrein onderdeel uitmaakt van de ontsluitingswegen, 
werd reeds onderzocht in de voorfase. Deze variant viel af om een duidelijk en rustig parkeerterrein te 
kunnen hebben, waar enkel bestemmingsverkeer voorkomt. Zo ontstaan er ook geen conflicten tussen 
doorgaand verkeer en haaksparkeren. 
 
Om de snelheid in het winkelgebied te minderen wordt gewerkt met drempelplateaus ter hoogte van 
de Begoniastraat en de Irisstraat. Ter hoogte van Anemoonstraat en het zebrapad kan geen drempel 
worden geplaatst in verband met de beperkte hoogte van de doorgang. 
 
Een fietspad is door de groenzone richting het Segbroek College wellicht een mogelijkheid, maar op de 
kruispunten is dit moeilijk inpasbaar. Bovendien is een 30 km/u-zone bedoeld voor gemengd verkeer 
op de rijbaan. Daarom worden geen aparte fietspaden aangelegd. 

3.1.3 Groen en verblijfskwaliteit 

Zoals al vermeld bij de behandeling van het thema parkeren wordt het groen gezien als een essentieel 
onderdeel in de kwaliteitstoevoeging aan het plein. Om ervoor te zorgen dat het groen geen loze ruimte 
wordt (poepstrook, hangplek), is inzichtelijk gemaakt dat door middel van een specifieke inrichting 
een aangename plek kan worden gecreëerd. Het groen ziet er als volgt uit. 
- Voor wat betreft beplanting gaat het om lage heesters (max 1,20 m) met daarin enkele bomen. Qua 

type bomen kan worden aangesloten op de groenstrook langs de Goudsbloemlaan, opgesnoeid 
zodat men er onderdoor kan kijken. Locatie van de bomen houdt rekening met ondergrondse 
kabels en leidingen. De heesters bevatten stekels of scherpe bladeren om inloop te voorkomen, 
bijvoorbeeld rozen. Dit wordt verder uitgewerkt in het beplantingsplan (horend bij DO). 

- Een laag hekje (zo’n 0,30 m) voorkomt ook inloop. 
- Qua vormgeving heerst de eenvoud; het is rustig maar prettig om naar te kijken. Het perk geeft 

kleur aan het plein en begeleidt de looproute van groenstrook naar speelplek. 
- In het brede trottoir tussen het perk en de doorgaande weg is ruimte voor ambulante handel 

voorzien (inclusief aansluitingen). 
- De lange betonnen bank wordt verwijderd en verplaatst binnen het stadsdeel Segbroek. 
 
Rustpunten in de vorm van bankjes worden gespecificeerd in de DO-fase (definitief ontwerp) en 
meegenomen in het bestek. 

3.1.4 Overige inhoudelijke zaken 

De uitstraling van de nieuwe kiosk is nu nog niet aan de orde. Enkel de nieuwe locatie is onderdeel van 
het voorontwerp. Hoe het eruit gaat zien en of Fahrenheitstraat een referentie is, wordt in het DO 
bepaald. Verder is het niet aan de gemeente om drie nieuwe kiosken te plaatsen, maar zou dit een 
privéinitiatief moeten zijn. 
 
Het plein is multifunctioneel te gebruiken. De aanwezige en vergunde ambulante handel blijft een 
plaats houden op het plein. Er komen elektriciteitspunten ter hoogte van het groenperk (tussen 
groenperk en doorgaande weg) en de nieuwe kiosk. 
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Ter hoogte van Begoniastraat wordt een extra vlaggenmast geplaatst, zodat er versiering kan worden 
opgehangen. Op deze manier wordt de entree tot het winkelgebied geaccentueerd. 
 
Afscheidingen tussen de inrit van de school en het groen en de fietsenstalling worden bekeken tijdens 
het DO. 
 
Karretjes van de Jumbo gaan inderdaad naar eigen terrein en zullen dus niet meer op het plein worden 
gestald. 

3.1.5 Planning werkzaamheden 

Starten met uitvoeren is inderdaad onhandig in de drukke eindejaarsperiode bij de winkels. Daarom 
wordt de uitvoering pas gestart na de feestdagen, vanaf januari 2020. De planning wordt in de DO-fase 
nauwkeuriger vastgelegd en gecommuniceerd. 

3.1.6 Communicatie en participatie 

Voorafgaand aan het collegebesluit is een participatietraject doorlopen met een klankbordgroep. In de 
klankbordgroep zaten vertegenwoordigers van de ondernemers, buurtbewoners, de wijkpolitie en het 
Segbroek College. Met deze groep zijn tussentijdse versies besproken en aangepast. Op deze wijze is 
getracht bezorgdheden en ideeën uit de buurt zo goed mogelijk te verwerken in het ontwerp. Het 
vrijgavebesluit is uiteindelijk via officiële kanalen gepubliceerd. Tijdens de inspraakperiode kon 
eenieder de plannen inzien en van een zienswijze voorzien. 

3.1.7 Buiten de scope 

Enkele zienswijzen hebben betrekking op gebieden of materie die buiten de scope van dit project 
vallen. Het gaat dan om de volgende punten. 
1. Parkeertarieven vormen geen onderdeel van dit project. Deze worden via de geëigende procedures 

bepaald. 
2. De kraagregeling is van kracht in zijstraten die niet tot dit project behoren. Of en hoe de regeling 

wordt aangepast staat hier daarom los van. 
3. Er worden gevaarlijke situaties opgemerkt met fietsen tegen de richting in in de 

Sneeuwklokjestraat ter hoogte van IJzerhandel Zwager. Deze bezorgdheid wordt overgemaakt 
naar Wegbeheer stadsdeel Segbroek. Wellicht biedt het verbieden van fietsen in de tegenrichting 
een uitkomst. 

4. Het bepalen van levertijden (vensters) bij ondernemingen in buurtwinkelcentra is geen taak van 
de gemeente. Het is aan de ondernemers om hier goede onderlinge afspraken over te maken. 

5. Er wordt gevraagd om bebording van het winkelgebied en verlichting op de Segbroeklaan ter 
hoogte van de afslag naar Goudsbloemlaan. Deze vraag wordt overgemaakt naar Wegbeheer 
stadsdeel Segbroek en projectteam Kijkduin-Houtrust. 

6. Het parkeerterrein van Jumbo staat niet ter discussie in dit project. Dit terrein is voorheen apart 
vergund. 

7. Er zijn vragen gesteld bij de locatie en het aanbodtype aan containers in de milieustraat. De 
milieustraat is recent in 2019 geopend en valt buiten dit herinrichtingsproject. Er worden geen 
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ondergrondse restafvalcontainers (ORAC’s) in een afvalsorteerstaat geplaatst. Een 
afvalsorteerstraat bestaat uit de afvalstromen papier, glas, textiel en PBD (plastic verpakkingen, 
blik en drinkpakken). Uit ervaring blijkt dat afvalstromen eerder vervuild raken wanneer er 
ORAC’s naast staan. Als de textiel- en PBD-stromen erg vervuild zijn kunnen ze niet meer worden 
gerecycled en wordt het als restafval afgevoerd. 

8. De bezorgdheden worden overgemaakt naar team Haags Afvalplan van dienst Stadsbeheer. 
9. Terrassen kunnen de gezelligheid op en rond het plein bevorderen. In het ontwerp zijn de 

pleinruimte en de trottoirs zo veel mogelijk verbreed om er diverse activiteiten te kunnen 
faciliteren. Het opstarten en uitbaten ervan wordt echter overgelaten aan de markt. 

10. Het voorzien van leidingen onder het plein geschiedt enkel voor de te verplaatsen kiosk. Er 
worden geen bijkomende leidingen voor niet-bestaande kiosken aangelegd. Ook worden vanuit de 
gemeente geen extra kiosken geplaatst, omdat dit een privéinitiatief zou moeten zijn. 

3.2 Wijzigingen in vaststelling VO 

# In besluit Op tekening 
1 In overleg treden met ondernemers en bewoners voor de 

mogelijkheden van een groengele zone, gevolgd door een apart besluit. 
Geen. 

2 Voorzien van een beperkte compensatie van parkeergelegenheid in de 
directe omgeving van het projectgebied en dit als apart project 
vormgeven. 

Geen. 

3 Heroverwegen van het voorstel tot eenrichtingsverkeer: 
- Begoniastraat: omdraaien, terugbrengen naar de bestaande 

situatie 
- Irisstraat: vasthouden aan richtingen van het plein af, met 

monitoring en evaluatie 

Aanpassen van 
rijrichting 
Begoniastraat zodat het 
overeenkomt met 
bestaande situatie. 

4 Verplaatsen van de centrale laad- en loszone naar de strook langs het 
middenplein (2,60 m breed, à niveau met middenplein). Dit betekent 
ook dat de eerder ingetekende laad- en loszone aan de zijde van de 
bakkerij en de ijssalon een reguliere langsparkeerstrook wordt (2,00 m 
breed) met een verbreding van het trottoir. 

Omwisselen van laad- 
en loszone en reguliere 
langsparkeerstrook 
langs Goudsbloemlaan. 

5 Overnemen van de detaillering van het groenperk om aan te tonen dat 
het groen een waardevolle toevoeging is aan het plein. 

Geen. 

6 Toevoegen belijning ter hoogte van Goudsbloemlaan - Irisstraat, zodat 
verkeer beter rechts houdt. 

Aanduiden van 
belijning op tekening. 

7 Toevoegen van een paal/vlaggenmast in de groenstrook ter hoogte van 
de Begoniastraat. 

Aanduiden van paal op 
tekening. 

8 Verzetten van de start uitvoering werkzaamheden tot na de drukke 
eindejaarsperiode, dus vanaf januari 2020. 

Geen. 

9 Aankondigen dat overige detailzaken (bankjes, fietsnietjes, paaltjes, 
hekwerken en dergelijke) in de DO-fase worden ingetekend. 

Geen. 
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